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Zápis z 8. jednání Finančního výboru ZMČ Praha 1 konaného dne 30. 8. 2023 

Přítomni: Bc. Giancarlo Lamberti – předseda FV 

  Stanislav Lazar – místopředseda FV 

  Jolana Braunová – tajemnice FV 

Ing. Marika Mocková – členka FV 

  JUDr. Pavel Marc LL.M. – člen FV  

  Mgr. Michal Vostřez – člen FV  

Ing. Karel Tabery – člen FV 

Ing. Jakub Veselý – člen FV 

Omluveni:         X 

Neomluveni:     X 

Přizvaní:          Tomáš Zbořil – asistent předsedy FV  

  Ing. Tomáš Heres – člen Rady MČ Praha 1 pro oblast financí a majetku  

Hosté:   Helena Čelišová – ředitelka SSS, P1 

  Bc. Alena Painzová – hlavní účetní SSS, P1 

  Mgr. Petr Vaněk – ved. OTMS – NEDOSTAVIL SE 

  Karel Sýkora – odd. tech. prov.   

Zapisovatelka:  Jolana Braunová – tajemnice FV 

Zahájení jednání:  16:00 

Ukončení jednání: 18:45 

1) Úvod – volba ověřovatele 

Jednání zahájil předseda výboru v 16:00 a konstatoval, že jednání je usnášeníschopné.  

2) Schválení navrženého programu 

Předseda výboru představil členům navržený program a zároveň požádal o zařazení 13. bodu Regulace 

bikesharingu za využití fiskálního nástroje. 

Hlasování číslo 78: Schválení navrženého programu 

FV schvaluje navržený program pro své 8. jednání včetně 13. bodu. 

6 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 
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3) Schválení zápisu z 7. jednání 

Předseda se dotázal členů výboru, zda mají připomínky k zápisu. Nikdo k jeho obsahu nic nenamítal. 

 

 
Hlasování číslo 79: Schválení zápisu z 7. jednání. 

FV schvaluje zápis z 7. jednání výboru. 

6 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 
 

 

4) Volba ověřovatele zápisu 

Předseda výboru navrhl jako ověřovatelku Ing. Mariku Mockovou a nechal výbor hlasovat. 

 

Hlasování číslo 80: Volba ověřovatele zápisu 

Ověřovatelem byl zvolen Ing. Marika Mocková. 

 6 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 

 

5) Předřazení bodu č. 5 před bod č. 1 

Předseda výboru navrhl předřazení bodu z důvodu příchodu ředitelky PO SSS P1 a hlavní účetní PO SSS 

P1. Nikdo neměl námitky. 

 

Hlasování číslo 81: Předřazení bodu č. 5 před bod č. 1 

FV předřazuje bod č. 5 před bod č. 1. 

7 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 

 

6) Výsledek hospodaření PO SSS, P1 za rok 2022 - ztráta 

Předseda výboru uvedl bod a předal slovo paní Čelišové. Paní Čelišová informovala, že rozpočet 

se skládá na základě předchozích let, a že každý rok zároveň žádá o dotace od Hlavního města Prahy, 

kterou však v loňském roce neobdržela. Žádala o 8,5 milionu Kč, ale nedostala ani částečnou dotaci. 

Dále informovala, že žádala OTMS o příspěvek na dorovnání. Na to reagoval místostarosta Heres s tím, 

že nevidí důvod, proč by mělo OTMS dorovnávat ztrátu provozu SSS, P1, když se nejedná o jejich gesci. 

Dále zmínil možnost studentského ubytování, které se již provozuje na jiných MČ s tím, že studenti 

platí výhodné nájemné a zároveň si zbytek odpracují výpomocí pro seniory (např. nákup, doprovod 

k lékaři) a dotázal se na počet volných ubytovacích jednotek, které by mohly být tímto způsobem 

využity. Předseda se ztotožnil s tímto názorem. 
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Účetní SSS, P1 informovala, že dělají vše pro to, aby ke konci účetního období byl rozpočet vyrovnaný. 

Jeho mínusový stav okomentovala s tím, že v 1. pololetí docházelo k vyšším výdajům, které se však 

v 2. pololetí nebudou opakovat (vyúčtování energií, opravy, atd.). Paní Čelišová informovala, že opravy, 

které byly teď plánovány budou odloženy, aby nebyl zatížen rozpočet a dodala, že nyní nejsou tyto 

opravy akutní a je možné je řešit v budoucnu. 

  

Následně proběhla diskuse mezi členy a zástupkyněmi SSS P1. Paní ředitelka na dotaz pana Veselého 

informovala, jak vypadá celý proces umisťování s tím, že zde neexistuje pořadník, avšak seznam 

a přihlíží se ke všem možným okolnostem a není tedy možné časový horizont specifikovat. Dále 

doplnila, že byty pro studenty by bylo možné začít přidělovat již v průběhu 1. semestru akademického 

roku 2023/ 2024. 

 

Předseda poděkoval za přítomnost paní ředitelce a hlavní účetní za přítomnost a poprosil, aby jednání 

o tomto bodu pokračovalo bez jejich přítomnosti. 

 

Hlasování číslo 82: Výsledek hospodaření PO SSS, P1 za rok 2022 – ztráta 

a) FV ZMČ P1 bere na vědomí informaci o ztrátě PO SSS, P1 za rok 2022 a stavu 

hospodaření za první pololetí roku 2023 

b) FV ZMČ P1 bere na vědomí informace sdělené ze strany ředitelky PO SSS P1 a 

hlavní účetní PO SSSP1 

c) FV ZMČ P1 konstatuje, že ztráta za rok 2022 vznikla primárně z důvodu 

neobdržení dotace ze státního rozpočtu, kterou SSS P1 běžné v jiných letech 

dostávalo a žádá ředitelku o specifikaci důvodů, proč k tomu v roce 2022 oproti 

jiným letům došlo. FV žádá o předložení této informace na dalším jednání FV.   

d) FV ZMČ P1 doporučuje v návaznosti na ztrátu roku 2022 využití finanční rezervy 

ve výši 3.000.000,- Kč z rezervního fondu SSS P1 na částečné pokrytí této ztráty. 

e) FV ZMČ P1 konstatuje, že za první pololetí roku 2023 je SSS P1 ve ztrátě ve výši -

1.711.880,78,- a žádá ředitelku o poskytnutí informace, zda do konce účetního 

období bude tato ztráta vyrovnána a jaké opatření byla realizována či budou 

realizována k dosažení cíle vyrovnaného hospodaření. FV žádá o předložení této 

informace na dalším jednání FV. 

7 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 

7) Předřazení bodu č. 9  před bod č. 1 

Předseda navrhl předřazení bodu č. 9 z důvodu příchodu technika z OTMS,  který byl přizván 

k vylíčení situace.  

Hlasování číslo 83: Předřazení bodu č. 9 před bod č. 1 

FV předřazuje bod č. 9 před bod č. 1. 

7 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 
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8) Žádost o odpuštění/ snížení smluvní pokuty za nedodržení termínu dokončení díla CES: 

2022/0800 

 

Předseda předal slovo panu Sýkorovi a ten uvedl situaci ohledně nedodržení termínu ze strany 

dodavatele. Proběhla debata, kdy se členové výboru dotazovali pana Sýkory a ten odpovídal na jejich 

dotazy. K. Sýkora dále doplnil, že s firmou FIBA CZ s.r.o. spolupracujeme již dlouhou dobu a nenastaly 

překážky na straně dodavatele, ale na straně zmíněné firmy FIBA CZ s.r.o, jelikož upřednostnila jiné 

zakázky a neměla personální kapacity, aby stíhala veškeré nasmlouvané zakázky. Předseda poděkoval 

panu Sýkorovi za účast a shrnul informace z jednání. Informoval členy, že se FIBA CZ s.r.o. mohla 

vyhnout těmto problémům, pokud by požádala Radu MČ Praha 1 o odložení termínu, což se však 

nestalo. 

 

Hlasování číslo 84: Žádost o odpuštění/ snížení smluvní pokuty za nedodržení termínu 

dokončení díla CES: 2022/0800 

a) FV ZMČ P1 bere na vědomí žádost od společnosti FIBA CZ, s.r.o. 

b) FV ZMČ P1 bere na vědomí všechny předložené materiály od OTMS 

c) FV ZMČ P1 doporučuje RMČ P1 odpuštění smluvní pokuty za nedodržení termínu 

dokončení díla a to o 50%  z celkové hodnoty ke dni výsledného vyčíslení za 

předpokladu, že k předání díla dojde k datu 15.9.2023 dle žádosti zhotovitele FIBA CZ 

s.r.o.. 

7 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 

 

9) Výsledky hospodaření MČ Praha 1 za 1. pololetí 2023, informace o mezitímní účetní 

závěrce MČ Praha 1 a o mezitímních účetních závěrkách příspěvkových organizací zřízených 

MČ Praha 1 sestavených k 30. 6. 2023 

Předseda výboru otevřel bod a dal prostor k dotazům. K tomuto bodu se dotázal pouze JUDr. Marc 

s tím, proč jsou vyúčtovány náklady na spotřebu elektrické energie, když tyto sloupky nejsou funkční. 

Na to odpověděl Stanislav Lazar s tím, že toto jsou nejspíš paušální platby, jelikož bývají tato zařízení 

připojena na sloupy veřejného osvětlení. Ing. Tabery dodal, že za distribuci musí být placeno i 

v případě, že k odběru nedochází. 

 

Hlasování číslo 85: Výsledky hospodaření MČ Praha 1 za 1. pololetí 2023, informace o 

mezitímní účetní závěrce MČ Praha 1 a o mezitímních účetních závěrkách příspěvkových 

organizací zřízených MČ Praha 1 sestavených k 30. 6. 2023 

FV ZMČ P1 bere na vědomí výsledek hospodaření MČ Praha 1 za 1. pololetí 2023, 

informace o mezitímní účetní závěrce MČ Praha 1 a mezitímních účetních závěrkách 

příspěvkových organizací zřízených MČ Praha 1 sestavených k 30. 6. 2023 - dle přílohy 

tohoto usnesení 
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7 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 

 

 

10) Zásady a harmonogram pro tvorbu rozpočtu MČ Praha 1 na r. 2024 včetně návrhu 

směrných hodnot (limitů) pro tvorbu rozpočtu 

Předseda výboru informoval o probíhající přípravě rozpočtu na rok 2024 a o dalších postupech při 

přípravě. Ing. Tabery vznesl námitku vůči navyšování nájemného z bytových prostor o pouhé 1%. 

K tomu se vyjádřil Ing. Heres, že je to pouze první návrh, který se bude dále upravovat a bude se o 

těchto a dalších skutečnostech jednat. 

 

Hlasování číslo 86: Zásady a harmonogram pro tvorbu rozpočtu MČ Praha 1 na r. 2024 

včetně návrhu směrných hodnot (limitů) pro tvorbu rozpočtu 

a) FV ZMČ P1 bere na vědomí usnesení Rady MČ P1 UR23_0999 ze dne 29.08.2023 

b) FV ZMČ P1 bere na vědomí zásady a harmonogram pro tvorbu rozpočtu MČ Praha 1 
na rok 2024 včetně návrhu směrných hodnot (limitů) pro tvorbu rozpočtu dle přílohy 

tohoto usnesení 

7 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 

 

11) Výsledky hospodaření za 1 - 7 /2023 za hlavní a ekonomickou činnost 

Předseda uvedl bod a dotázal se členů stejně jako u předchozího bodu, zda mají dotazy. Nikdo se 

s žádným zásadním dotazem nepřihlásil. 

Hlasování číslo 87: Výsledky hospodaření za 1 - 7 /2023 za hlavní a ekonomickou činnost 

FV ZMČ P1 bere na vědomí informaci o předběžných výsledcích hospodaření MČ 
Praha 1 za 1 - 7/2023 za hlavní a ekonomickou činnost 

7 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 

 

12) Rozpočtová opatření MČ Praha 1, kterými se mění závazné ukazatele rozpočtu na rok 2023 

– informace 

Předseda uvedl bod a dotázal se členů stejně jako u předchozího bodu, zda mají dotazy. Nikdo se 

s žádným dotazem nepřihlásil. 

Hlasování číslo 88: Výsledky hospodaření za 1 - 7 /2023 za hlavní a ekonomickou činnost 

FV ZMČ P1 bere na vědomí Rozpočtová opatření MČ Praha 1, kterými se mění závazné 
ukazatele rozpočtu na rok 2023 dle přílohy tohoto usnesení 

7 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 
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13) Žádost o odpuštění nájemného na 4 měsíce 

Předseda uvedl bod a informoval, že k tomuto a následujícímu bodu byl přizván Mgr. Vaněk jakožto 

vedoucí OTMS, který se však nedostavil. Předseda seznámil členy s aktuální situací a informoval, že 

jim před jednáním byly rozdány aktuální platební morálky ke dni jednání výboru. Následně proběhla 

diskuse nad obecnou problematikou tohoto bodu a z důvodu nepřítomnosti Mgr. Vaňka navrhl 

předseda výboru přerušení tohoto bodu. 

Hlasování číslo 89: Přerušení bodu - Žádost o odpuštění nájemného na 4 měsíce 

FV ZMČ P1 přerušuje bod do příštího jednání. 

7 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 

 

14) Žádost o odpuštění úroků z prodlení 

Předseda uvedl bod a informoval o skutečnostech, které se mu podařilo zjistit k této věci. Z důvodu 

bezpředmětnosti žádosti navrhl zamítnutí této žádosti. 

Hlasování číslo 92: Žádost o odpuštění úroků z prodlení 

a) FV ZMČ P1 bere na vědomí dopis od XXXXXXXXXXXXX se žádostí o anulaci a 
zrušení penále z pozdních plateb nájemného 

b) FV ZMČ P1 konstatuje, že zvážilo situaci vylíčenou v dopise a zároveň 
nedoporučuje anulaci pohledávek, které eviduje MČ Praha 1 vůči XXXXXXXXXXXX 

7 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 

 

15) Problematika výběru pokut 

Předseda uvedl bod a informoval o předloženém materiálu, který mu byl zaslán ze strany odboru 

dopravně správních agend. JUDr. Marc se ohradil, že se mu nelíbí redigace určitého úseku daného 

materiálu tak, aby byl veřejný. Na to reagoval předseda výboru s tím, že tato cenzura proběhla na 

žádost vedoucího odboru DSA. 

Předseda výboru informoval o novém způsobu komunikace, který vytvořila Univerzita Karlova ve 

spolupráci s několika městskými částmi a dalšími městy. Díky této iniciativě by mělo dojít k lepší 

komunikaci v rámci výběru pokut a lepší informovanosti daných provozovatelů.  

Následně proběhla diskuse. 

Hlasování číslo 91: Problematika výběru pokut 

a) FV ZMČ P1 bere na vědomí předložený spis, který byl doručen předsedovi FV ZMČ 
P1 ze strany odboru DSA 

b) FV ZMČ P1 bere na vědomí, že výše pokut za parkování v zónách placeného stání 
byla navýšena na 700 Kč 

c) FV ZMČ P1 doporučuje zajistit realizaci výběru pokut formou automatizovaného 
informačního systému a zefektivnit procesy v rámci projednávání této agendy 
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7 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 

 

16) Milostivý podzim 

Předseda informoval o dopise od Adama Zábranského. Proběhla krátká debata, kdy všichni členové 

souhlasili s tím, aby se MČ Praha 1 připojila v plném rozsahu. 

Hlasování číslo 90: Milostivý podzim 

a) FV ZMČ P1 bere na vědomí dopis od Adama Zábranského 
b) FV ZMČ P1 doporučuje připojit se k Milostivému podzimu 2023 v plném rozsahu 

7 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 

 

17) Protokol o kontrole - celkové vyúčtování 

Předseda informoval o proběhlé kontrole sbírky. Nikdo neměl žádné otázky. 

Hlasování číslo 93: Protokol o kontrole - celkové vyúčtování 

a) FV ZMČ P1 bere na vědomí protokol o kontrole 

7 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 

 

18) Harmonogram jednání Finančního výboru ZMČ P1 na 1. pololetí 2024 

Předseda informoval členy o termínech, které byly předem rezervovány pro 1. pololetí 2024. 

Vůči termínům se nikdo nevyhradil. 

Hlasování číslo 94: Harmonogram jednání Finančního výboru ZMČ P1 na 1. pololetí 2024 

FV ZMČ P1 stanovuje termíny jednání FV ZMČ Praha 1 dle přílohy tohoto usnesení 

7 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 

 

19) Regulace bikesharingu za využití fiskálního nástroje 

Předseda uvedl bod a informoval, že k jednání byl přizván radní pro dopravu Ing. Ryvola, který se však 

účastní jednání ohledně sdílených koloběžek a nemohl se proto dostavit. Dále uvedl, že dle metodiky 

ministerstva je možné již nyní zpoplatnit provozování služby sdílených koloběžek. Následně předal 

slovo JUDr. Marcovi, který doplnil další fakta a názory.  

Proběhla diskuse mezi členy, během které předseda navrhl, aby výbor vyčkal do dalšího jednání a 

dále o tomto bodu jednal za přítomnosti Ing. Ryvoly a navrhl usnesení s tím, že tento bod bude 

zařazen na další jednání. 
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Hlasování číslo 95: Regulace bikesharingu za využití fiskálního nástroje 

a) FV ZMČ P1 bere na vědomí Společné metodické doporučení Ministerstva vnitra a 
Ministerstva dopravy ve věci nástrojů právní regulace umísťování sdílených kol a 
koloběžek na veřejná prostranství v rámci komerční služby „bikesharing“ 

b) FV ZMČ P1 ukládá předsedovi zajistit potřebné informace týkající se výběru 
místního poplatku dle vyhlášky 5/2011 za umístění zařízení sloužících pro 
poskytování služeb 

c) FV ZMČ P1 ukládá předsedovi informovat radního pro dopravu, Vojtěcha Ryvolu, 
o tomto usnesení. 

7 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 

 

20) Různé 

Do bodu různé nikdo neměl žádné návrhy. 

 

Na závěr jednání předseda výboru poděkoval všem členům za jejich účast a ukončil jednání v 18:45. 

 

Příští jednání výboru se bude konat na úřadě MČ Praha 1, v místnosti č. 212 dne 4.10.2023 od 16:00. 

Schválil: Bc. Giancarlo Lamberti, předseda FV ZMČ Praha 1 v.r. 

Zapsala: Jolana Braunová, tajemnice FV ZMČ Praha 1 v.r. 

Ověřil: Ing. Marika Mocková, členka FV ZMČ Praha 1 v.r. 


